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Poštovani gospođo Boljević i gospodine Ilić, 
 
Zahvaljujem vam se na pismu od 15. decembra 2010. godine u kome je pokrenuto jedno od 
najvažnijih pitanja za budućnost reforme srpskog pravosuđa i zaista za EU integraciju.  
 
Kao što ste svesni, Evropska Komisija je sa velikom pažnjom pratila primenu nacionalne 
strategije za reformu pravosuđa u Srbiji i u tom kontekstu, posebno izbor sudija i tužilaca u 
decembru 2009. godine, kao i početak rada nove mreže sudova od januara 2010. godine.  
 
Međutim, neki od aspekata u vezi sa ovom reformom su pokrenuli zabrinutost oko pravilne 
primene EU standarda, pre svega primenjene procedure na proces reizbora. Nedavno smo primili 
uveravanja od srpskih vlasti da će pravni lekovi i ispravke slučajeva biti primenjeni što bi trebalo 
da se odrazi u budućoj pripremi predstojećeg mišljenja o zahtevu za kandidaturu Srbije.  
 
Pravilnu i pouzdanu ocenu procesa reizbora bi trebalo da preduzme novi stalni sastav Visokog 
saveta sudstva i Državnog veća tužilaca. Jedan od ključnih elemenata je sigurno pravična i 
transparentna procedura za izbor članova Veća iz redova sudija i tužilaca; stoga je EU predložila 
izmene relevantnog zakonodavstva (Zakon o VSS i DVT) i cilju osiguranja da ovi izbori u 
potpunosti ispune relevantne standarde. Cilj je da ključne ustanove sudske uprave mogu da sa 
punim legitimitetom i kredibilitetom preduzmu ocenu donetih odluka.  
 
Ocena je zapravo drugi ključni element potreban za osiguranje nezavisnosti i transparentnosti. 
Odluke u vezi sa neizabranim sudijama i tužiocima je prioritet zajedno sa ocenom sudija i 
zamenika tužilaca koji su izabrani po prvi put.  
 
U svetlu naših briga oko nekih slučajeva gde su sudije bile reizabrane na stalne pozicije 
uprkos započetim disciplinskim postupcima, ocena ove kategorije se takođe čini 
odgovarajućom. Međutim, ova ocena bi trebalo da se izvrši kao deo redovne ocene rada 
sudija i tužilaca.  
 
Verujemo da bi ovaj proces trebalo da se obavi u skladu sa jasnim i transparentnim kriterijumima 
i procedurom tako da se osigura njegova pravičnost i pouzdanost, što bi bilo od suštinske 
važnosti za ocenu uspeha reforme pravosuđa u širem kontekstu.  
 



Mi delimo vaš stav da pravna rešenja moraju da budu u potpunosti usklađena sa pravnim 
poretkom i da u potpunosti poštuju relevantne EU standarde.  
 
Konačno, dozvolite mi da ponovim da naša pozicija ostaje da profesionalna udruženja moraju da 
igraju važnu ulogu u ovom procesu, kroz konstruktivan dijalog sa vlastima i da rade na 
zajedničkom cilju i mi ćemo nastaviti da insistiramo na tome. 
 
 

S’ poštovanjem, 
 

Vensan Dežer  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Gospođa Dragana Boljević, 
Predsednik 
Društvo sudija Srbije 
 
 
Gospodin Goran Ilić 
Predsednik 
Udruženje javnih tužilaca i zamenika javnih tužilaca Srbije  


